

TOGETHER FOR A BETTER TOMORROW

La version Française suit.

March 31, 2021

CANADIAN COALITION FOR BLACK COMMUNITIES

We, the Canadian Coalition for Black Communities - a collective of Black led and Black community serving organizations from across Canada - have come together because we all share an intense sense of urgency to secure a commitment from the government of a comprehensive investment for the Black community in the upcoming Federal budget.

We understand that in Budget 2021 the government intends to make investments aimed at buttressing Canadians against the ongoing threat of COVID-19 and ensuring a recovery that is equitable, just and fair for all. Ensuring an equitable recovery for all is especially important for Black Canadians as our communities are in crisis and seeking to build back better, so we wish to ensure that the Black community is not overlooked or underserved in the budget. That is why our coalition of Black community organizations is requesting from the federal government, a comprehensive investment of \$2 billion into the priorities of Canada's Black Communities as part of its upcoming budget. We are seeking a transformational partnership between the Federal government and the Black community.

Given the public health crisis stemming from the pandemic and the resulting economic downturn, the pre-existing inequities faced by Black Canadians have only worsened. The disparate impacts of COVID-19 on Black Canadians are the result of these existing inequalities. The Black unemployment rate at 17%, is almost twice the national unemployment rate. Black people make up 8.7% of the country's incarcerated population despite comprising only 3.5% of the population.

The Black lived experience in Canada continues to be marred by systemic anti-Black racism. We see worsening outcomes within healthcare, business and entrepreneurship, immigration/settlement, education, criminal justice, and housing, all contributing to the disenfranchisement of and low quality of life for Black people across the nation.

The murder of George Floyd and, here in Canada, incidents including the police-involved death of Regis Korchinski-Paquet, led to an awakening of the issue of anti-Black racism, with Canadians of all backgrounds taking to the streets in mass protest demanding action to combat anti-Black Racism and social injustice in our nation.

TOGETHER FOR A BETTER TOMORROW

In response, Prime Minister Justin Trudeau acknowledged that “Anti-Black racism is real...Systemic discrimination is real. And they happen here, in Canada.” The Prime Minister vowed to do more to combat systemic inequalities that have long plagued Canada’s Black communities.

Given the aforementioned challenges and barriers to our opportunity, prosperity and well-being, the time to do better has never been more urgent.

While the Federal government has taken promising steps by rolling out targeted investments for the Black Community in the Black Entrepreneurship Fund, Supporting Black Communities Initiative, and Reforming Criminal Justice, there is still much to be done. The Prime Minister acknowledged this at the launch of the Black Entrepreneurship Program in 2020, stating: “We know there’s still more work to be done, and we’re committed to doing that work.” We are pleased at the Prime Minister’s commitment to do the hard work required to reverse these historic inequities, and our coalition wishes to put a framework around that commitment.

We see the need for further comprehensive investments in a broad range of priorities including but not limited to:

- Support to relieve Black-led community-based service providers on the frontlines of the crisis working diligently to ensure that critical needs of our communities are being met
- Support for Black businesses and entrepreneurs who are helping drive Canada’s economic recovery
- Support that strengthens Black-specific and Black-led healthcare programs and access to quality care
- Supports dedicated to Black communities to ensure access to permanent and deeply affordable housing
- Support for Black women in the labour market
- Support for Black French and English-language skills attainment

We see an urgent need for this budget to provide these necessary investments to address the long-standing socio-economic disparities worsened by the disproportionate impact of the COVID-19 pandemic. Without these investments, Black leaders express significant concerns that the Black Community will be left behind, which is simply an intolerable outcome.

TOGETHER FOR **A BETTER** TOMORROW

That is why the Black community organizations listed on this letter, are asking in a unified voice for the Federal government to make comprehensive investments to ensure that addressing systemic and anti-Black racism is a national priority.

ENSEMBLE POUR UN AVENIR MEILLEUR

31 mars 2021

COALITION CANADIENNE POUR LES COMMUNAUTÉS NOIRES

Nous, la Coalition canadienne pour les Communautés Noires - un collectif d'organisations dirigées par des personnes Noires et au service des communautés Noires de tout le Canada - nous sommes réunis car nous partageons tous un intense sentiment d'urgence et une volonté d'obtenir du gouvernement un engagement d'investissement global pour la communauté Noire dans le prochain budget fédéral.

Nous comprenons que dans son budget de 2021, le gouvernement a l'intention de faire des investissements visant à soutenir les Canadiens contre la menace continue du COVID-19 et à assurer une reprise qui soit équitable, juste et appropriée pour tous. Assurer une reprise équitable pour tous est particulièrement important pour les Canadiens Noirs, car nos communautés sont en crise et cherchent à mieux se reconstruire. Nous souhaitons donc nous assurer que la communauté Noire n'est pas oubliée ou mal desservie dans le cadre de ce budget. C'est pourquoi notre coalition d'organisations communautaires Noires demande au gouvernement fédéral un investissement global de 2 milliards de dollars en faveur des priorités des communautés Noires du Canada dans le cadre de son prochain budget. Nous recherchons un partenariat transformationnel entre le gouvernement fédéral et la communauté Noire.

Compte tenu de la crise de santé publique découlant de la pandémie et du ralentissement économique qui en a résulté, les inégalités préexistantes auxquelles sont confrontés les Canadiens Noirs n'ont fait que s'aggraver. Les impacts disparates du COVID-19 sur les Canadiens Noirs sont le résultat de ces inégalités existantes. Le taux de chômage des personnes Noires, qui s'élève à 17 %, est presque le double du taux de chômage national. Les Noirs représentent 8,7 % de la population carcérale du pays, alors qu'ils ne constituent que 3,5 % de la population.

L'expérience vécue par les personnes Noires au Canada continue d'être entachée par un racisme anti-Noir systémique. Nous constatons une détérioration des situations dans les domaines des soins de santé, des affaires et de l'entrepreneuriat, de l'immigration et de l'établissement, de l'éducation, de la justice pénale et du logement, ce qui contribue à la privation des droits et à la faible qualité de vie des personnes Noires dans tout le pays.

ENSEMBLE POUR UN AVENIR MEILLEUR

Le meurtre de George Floyd et, ici au Canada, des incidents tels que la mort de Regis Korchinski-Paquet causée par la police, ont conduit à une prise de conscience de la question du racisme anti-Noir. Des Canadiens de toutes origines sont descendus dans la rue pour protester en masse et exiger des mesures pour combattre le racisme anti-Noir et l'injustice sociale dans notre pays. En réponse, le Premier ministre Justin Trudeau a reconnu que "le racisme anti-Noir est réel... La discrimination systémique est réelle. Et elle se produit ici, au Canada". Le Premier ministre a promis de faire davantage pour combattre les inégalités systémiques qui touchent depuis longtemps les communautés Noires du Canada.

Compte tenu des défis et des obstacles susmentionnés qui entravent nos possibilités, notre prospérité et notre bien-être, il n'a jamais été aussi urgent de faire mieux.

Si le gouvernement fédéral a pris des mesures prometteuses en déployant des investissements ciblés pour la communauté Noire dans le cadre du *Black Entrepreneurship Fund*, de l'initiative *Supporting Black Communities* et de la réforme de la justice pénale, il reste encore beaucoup à faire. Le premier ministre l'a reconnu lors du lancement du programme d'entrepreneuriat Noir en 2020, en déclarant : "Nous savons qu'il y a encore du travail à faire, et nous sommes déterminés à le faire." Nous sommes heureux de l'engagement du Premier ministre à entreprendre le travail difficile nécessaire pour remédier à ces inégalités historiques, et notre coalition souhaite mettre en place un cadre autour de cet engagement.

Nous estimons qu'il est nécessaire d'investir davantage dans un large éventail de priorités, notamment, mais pas exclusivement, dans les domaines suivants :

- Soutien pour soulager les fournisseurs de services communautaires dirigés par des Noirs, en première ligne de la crise, qui travaillent avec diligence pour s'assurer que les besoins critiques de nos communautés soient satisfaits.
- Soutien aux entreprises et entrepreneurs Noirs qui contribuent à la reprise économique du Canada.
- Un soutien qui renforce les programmes de soins de santé adaptés aux personnes Noires et gérés par elles, ainsi que l'accès à des soins de qualité.
- Soutien dédié aux communautés Noires pour garantir l'accès à un logement permanent et économiquement abordable.
- Soutien aux femmes Noires sur le marché du travail.
- Soutien à l'acquisition de compétences en français et en anglais pour les personnes Noires.

ENSEMBLE POUR UN AVENIR MEILLEUR

Nous constatons qu'il est urgent que ce budget prévoie des investissements nécessaires pour s'attaquer aux disparités socio-économiques de longue date aggravées par l'impact disproportionné de la pandémie de COVID-19. Sans ces investissements, les leaders Noirs s'inquiètent que la communauté Noire soit laissée pour compte, ce qui est tout simplement intolérable.

C'est pourquoi les organisations de la communauté Noire énumérées dans cette lettre demandent d'une seule voix au gouvernement fédéral de réaliser des investissements complets afin que la lutte contre le racisme systémique et anti-Noir soit une priorité nationale.

**List of black organizations that have endorsed the statement.
Liste des organisations Noires qui ont approuvé la déclaration.**

- 1 A Different Booklist Cultural Centre
- 2 Access Reelworld
- 3 Active Scholars
- 4 Aficaribbean Canadian Family Advocacy Centre
- 5 Africa Centre
- 6 Africa-Canada Education Foundation
- 7 Afri-Can Alliance International
- 8 African Canadian Association of Ottawa
- 9 African Canadian Civic Engagement Council
- 10 African Canadian Resources Network Inc.
- 11 African Cancer Support Group
- 12 African Caribbean Council of Halton
- 13 African Nova Scotian Music Association (ANSMA)
- 14 African Stages Association of BC
- 15 African Women Acting (AWA)
- 16 Africans and African Descendants Friendship Club of St. Albert
- 17 Africans in Partnership Against AIDS (APAA)
- 18 Afrique au Féminin
- 19 Afro Canadian Caribbean Association
- 20 Afro Canadian Chamber of Commerce
- 21 Afro Canadian Real Estate Society
- 22 Afro Caribbean Business Network Foundation
- 23 Afro-Canadian Positive Network of BC - ACPNet BC
- 24 AIDS Committee of Ottawa
- 25 Akoma Holdings
- 26 Alberta Association of Black Social Workers (AABSW)
- 27 Alberta Black Therapists Network
- 28 Amazing Balance In. Operating as Ellie Bianca
- 29 Angel Cart Electronics Plus Inc.
- 30 Aproresco Education
- 31 Arab Community Centre of Toronto

- 32 ArsMusica
- 33 Athletic Football Club Southampton Sports Groups Inc.
- 34 Atlantic Equity and Research Alliance (AEREA)
- 35 Audmax Inc
- 36 BAIDA (Black Architects and Interior Designers Association)
- 37 BBI (Black Business Initiative)
- 38 BCAN Peel (Black Community Action Network of Peel Region)
- 39 Black Canadian Women in Action (BCW in Action)
- 40 Black Legal Action Clinic
- 41 Black Lives Matter Society YYC
- 42 Black Media Association
- 43 Black Mental Health Canada
- 44 Black Opportunity Fund (BOF)
- 45 Black Ottawa Business Network
- 46 Black Physicians Association of Alberta
- 47 Black Physicians Association of Ontario (BPAO)
- 48 Black Physicians of Canada
- 49 Black Students Association (Acadia university)
- 50 Black Talent Initiative
- 51 Black Loyalist Heritage Society
- 52 Black, Bi-racial and Indigenous Committee (BBI) for Ontario University Athletics
- 53 BNI Black North Initiative
- 54 Boreh's Aims Concepts and Ideas Inc.
- 55 BPTA (Black Physiotherapists Association)
- 56 Britannia Woods Community House
- 57 Brothers Who Care
- 58 Burundian Community Association of Calgary
- 59 BYWF
- 60 Café-Musée Rémy d'ici et d'Ailleurs (CAMURIA)
- 61 Camp Jumoke
- 62 CAMSC (Canadian Aboriginal & Minority Supplier Council)
- 63 Canada For Africa Group | Le Groupe Canada pour l'Afrique
- 64 Canadian Black Registered Dietitian Association (CBRDA)

- 65 Canadian Caribbean Association of Halton
- 66 Canadian Gambian Youth Development Association
- 67 Canadian Volunteers United in Action Society
- 68 CANAVUA (Canadian Volunteers United in Action - Volontaires Unis dans l'Action au Canada)
- 69 CANPAD (The Canadian Association of Nigerian Physicians and Dentists)
- 70 Cansomida inc
- 71 Caribbean Canadian Association of Waterloo Region: CCAWR
- 72 Carrefour des Femmes et Familles
- 73 CEE Centre for Young Black Professionals
- 74 Centre de l'Identité et de la Culture Africaines (CICA) | African Identity and Culture Centre (AICC)
- 75 Centre of Integration for African Immigrants
- 76 CHEC - Faith Chapel Inc.
- 77 Clinique De l'Education Ltd
- 78 Collection Music Nation
- 79 Community Academic Reciprocal Engagement (CARE) for Black youth project
- 80 Congress of Black Women of Canada - Edmonton Chapter
- 81 Contact Interculturel Francophone de Subdury
- 82 Coopérative de Solidarité la Termitière
- 83 Council for Advancement of African Canadians Alberta (Africa Centre)
- 84 Council of Nigerian Professionals Inc (CNP)
- 85 Crown Mentorship Foundation
- 86 Cumberland African Nova Scotian Association Board
- 87 Dance Immersion
- 88 Destiny Harvest Ministries
- 89 Disciples Revival Church
- 90 DYLOTT (Developing Young Leaders of Tomorrow)
- 91 Early Childhood Development Initiative (ECDI)
- 92 East Preston Empowerment Academy
- 93 e-CAMP MENTORing
- 94 Enhanced Preparatory Centre of Ontario
- 95 Equitable Action for Change
- 96 Eritrean Canadian Community Centre
- 97 Ethos Lab Educational Society

- 98 Excelfamily and Youth Society
- 99 Exposure Toronto Creatives Community
- 100 Femmes en Emploi
- 101 First Concession Real Estate Corporation
- 102 Fondation Sylvénie Lindor
- 103 Fondation Yemba Canada
- 104 Foodpreneur Lab
- 105 Francophones pour un Environnement Durable Inc.
- 106 Francophonie Albertaine Plurielle (FRAP)
- 107 Free for All Foundation
- 108 Frontlines
- 109 Generation Chosen
- 110 Genie Home Services Inc
- 111 Genius Research & Consultancy Inc.
- 112 Ghanaian-Canadian Association of BC
- 113 Ghanaian- Canadian Association of Calgary
- 114 Ghanaian-Canadian Associations of Ontario
- 115 Great Lakes Networking Society of BC
- 116 Great Zimbabwe Cultural Association
- 117 Grenada Nationals Association of Montreal (GNAM)
- 118 Groupe 3737
- 119 Guelph Black Heritage Society
- 120 Haitian Organization of Edmonton
- 121 Halifax, Toronto, Montreal Black Film FestivalsI +
- 122 Health Association of African Canadians
- 123 Heart Lake Run
- 124 Hohite Semay St Mary Ethiopian Orthodox Tewahido Church
- 125 Hospes Group Inc.
- 126 Icon Talent Partners
- 127 Igniterr
- 128 International Afro society
- 129 Jaku Konbit
- 130 Jamaica Association of Montreal

- 131 Jamaican Canadian Association
- 132 Jamaican Canadian Association Alberta
- 133 Jamaican Cultural Association of Nova Scotia (JCANS)
- 134 Jambs Multimedia
- 135 Justice Fund
- 136 Kairos Development Mission (KDM)
- 137 Kara-Kata Afrobeat Society of Canada
- 138 Kay Créole d'Entraide et de Services professionnels (KCESP)
- 139 Kenyan Canadian Association
- 140 Kujos Kid Zone
- 141 La Passerelle-I.D.E
- 142 Lady Ballers Camp
- 143 Langford Heritage Community Council
- 144 LHG - Legacy Holdings Group
- 145 Lifelong Leadership Institute
- 146 Maison d'Haïti
- 147 Marcus Garvey Institute
- 148 Markham African Caribbean Canadian Association
- 149 Monumental Arts Network
- 150 Moyo Health and Community Services
- 151 Mozambique Community centre
- 152 Mozia Professional Business Centre Inc.
- 153 Mozia Women's Network Society
- 154 My Brothers and Sisters Keeper Youth Organization
- 155 National African Integration and Families Association (NAIFA)
- 156 Network Central /Network Central Community Education & Assistance
- 157 New Brunswick African Association
- 158 Nia Centre for the Arts
- 159 Nigerian IT Professionals in Canada (NIPCA)
- 160 Nile Valley Foundation and the Afrika Diaspora history Library
- 161 Nobellum Enterprise
- 162 Ontario Black History Society
- 163 Ontario Learning Development Foundation Inc (OLDF)

- 164 Open Dialogue Canada
- 165 Organization Kenyan Ramaji Community in Canada
- 166 Orijin Village
- 167 Overcomer Community Development Centre (OCDC)
- 168 PACE (University of Alberta Pan African Collaboration for Excellence)
- 169 Parents of Black Children (PoBC)
- 170 Peacebuilders Canada
- 171 Place du Partage
- 172 POCAM (People of Colour in Advertising & Marketing)
- 173 Powerfilled Youth
- 174 Prairie Somali Canadian Community Centre
- 175 Provincial Council of People of African Descent of New Brunswick/ Conseil Provincial des Personnes d'Ascendance Africaine du Nouveau-Brunswick (CPPAANB)
- 176 Ralliement des infirmières et infirmières auxiliaires haïtiennes de Montréal
- 177 Reelworld Screen Institute and Reelworld Film Festival
- 178 Rehoboth Alliance Community Organization Wood Buffalo (RACAWB)
- 179 Restoration and Empowerment for Social Transition Centres (R.E.S.T.)
- 180 Ribbon Rouge Foundation
- 181 Richard Preston Centre for Excellence Society
- 182 Roots Community Services Inc.
- 183 SAMA Advertising
- 184 Seaford Pharmaceuticals
- 185 Single Mothers Inspiring Leadership in Education
- 186 Sinkunia Community Development Organization
- 187 Skillcity Institute
- 188 Skillz Hockey Inc
- 189 Solidarite Foutah Djallon Canada
- 190 Somali Canadian Association of Etobicoke
- 191 Somali Canadian Cultural Society Of Edmonton
- 192 Somali Canadian Society of Calgary
- 193 Somali Canadian Women and Children (SCWCA)
- 194 Somali Centre for Family Services
- 195 SOS Harcèlement et Discrimination en Milieu Professionnel au Québec

- 196 SoundCheck Youth Arts Inc.
- 197 South Sudanese community
- 198 St. John's African Roots festival
- 199 Stolen from Africa
- 200 TAAB Community Care/TAAB Pour Tous
- 201 TDS News - The Daily Scrum News
- 202 The African Centre for refugees in Ontario-Canada
- 203 The Artists of Colour
- 204 The Atlantic Equity and Research Alliance
- 205 The Enrich Project (The Environmental Noxious Racial Inequities & Community Health Project)
- 206 The Flight Power Foundation
- 207 The Triwisdom Village
- 208 The Walnut Foundation
- 209 TOES Niagara
- 210 Transformation Institute For Leadership & Innovation
- 211 Truly Alive Youth and Family Foundation Inc
- 212 Ubuntu Community Collective
- 213 UNDPAD Push Coalition
- 214 University of Alberta Nigerian Student's Association
- 215 UPlift Black
- 216 Uplifted Society Inc
- 217 Uzima Women Relief Group International
- 218 Vizibili-T Marketing
- 219 WAVIP
- 220 Women of Vision Society of Alberta
- 221 Women's Health Alliance
- 222 Women's Health in Women's Hands CHC
- 223 Yoruba Cultural Association of Edmonton
- 224 Youth LEAPS
- 225 Youth Now On Track Services (YNOT)
- 226 24h Chronosports